江涛英语 • 轻雅思

雅思作文必备语素1000句

主编◎江涛

最轻便的雅思口袋书, 最精华的名师经验!



数容压害



科技语素



社会语素



生活语素

(水) 中国人民大学出版社

主编: 江涛

副主编: 王丽丽 张晨玺 刘淑平

任晶雪 陈 超 梁 妍

O | v

图书在版编目(CIP)数据

雅思作文必备语素1000句 / 江涛主编. —北京:中国人民大学出版社,2014.4 ISBN 978-7-300-19152-2

I. ①雅··· II. ①江··· III. ①IELTS-写作-自学参考资料 IV. ①H315

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2014) 第 067419 号

雅思作文必备语素1000句

主编 江涛

Yasi Zuowen Bibei Yusu 1000 Ju

出版发行 中国人民大学出版社

社 址 北京中关村大街31号

电 话 010-62511242(总编室)

010-82501766(邮购部)

010-62515195(发行公司)

M 址 http://www.crup.com.cn

http://www.1kao.com.cn(中国1考网)

经 销 新华书店

印 刷 北京易丰印捷科技股份有限公司

规 格 148 mm×210 mm 32开本
版 次 2014年7月第1版
印 次 2014年7月第1次印刷

邮政编码 100080

010-62515275

010-62511770 (质管部)

010-62514148(门市部)

字 数 265 000 定 价 29.00元

封面无防伪标为盗版

版权所有 侵权必究 印装差错 负责调换

"江涛英语"系列图书编委会

主 编: 江涛

副 主 编: 王丽丽 张晨玺 刘淑平 任晶雪 陈 超 梁 妍

顾 问: [美]彭铁城

《雅思作文必备语素 1000 句》编委会

主 编: 江·涛

文字编委: (按姓氏笔画排列)

王 宇 丁 萘 马 磊 马艳玲 王 钊 王 祎 王 洁 Ŧ 品 王 榆 王 瑜 王世君 王维佳 王禄怀 石 东 刚 朱芳英 任纯婕 刘 苗 磊 刘 刻 鑫 刘凤先 刘尚杰 堂 位 蓓 刘静 到英霞 闫惠 江秀兴 许 悦 孙 洁 孙倞南 李 硕 李 琳 李 杰 李 柯 李 恒 李 黛 李孟芳 뭊 邸 慧 何淑珍 李庆煜 李秀丽 桐 汪全芳 沈 雷 张菁 张 琛 张 雅 张 腾 张 靖 张瑾 张双意 张锦锦 张翠梅 陈娟 杨文 杨少芳 陈文凯 杨蒙 杨 颖 杨官莲 杨春霞 杨景玉 范佳 招敏仪 罗媛 余 玲 周雅娴 庞弈群 单 勇 孟丹丹 胡凤霞 胡莲 赵梓君 哈蕊 钟淑贞 胡素娟 胡靖婕 赵艳丽 郑莉莎 郑雪玲 姜秀玲 姚岚 贺 珍 夏芳泽 徐 磊 徐上标 谈 媛 苗 星 黄胜 黄敏 苗 晶 黄剑锋 黄娜娜 曹 磊 曹双山 曹玉平 彭 珺 感 洪 常瀛芯 梁 婷 谌 寒 彭 静 曾 曾旖旎 雷 妍 彭梦琴 董 军 童秀芳 慧 路 潞 褚振飞 廖静静 霍莎 魏 思 瞿 灵 瞿 莉



一直以来,雅思写作是让很多中国考生感到头痛的一项考试内容。 雅思考试的作文话题涉及教育、科技、医疗、环境、交通、政府、经 济等各领域,并且与社会上的热点问题相关。许多考生对作文话题感 到非常陌生,心里缺乏论点,因此不知道如何下笔。由于雅思考试是 国际性的考试,注重考生的辩证和独立思考的能力,这就更让一些考 生无所适从了。《雅思作文必备语素 1000 句》是"轻雅思"系列图书 中的一本,旨在帮助考生们解决这一难题。



"机经真题"板块。所谓"知己知彼方能百战百胜",要攻克雅思写作,必须先了解雅思写作真题。该板块根据每个 Unit 的具体话题,将机经上的高频真题进行了归类(其中 2008年及以后出现的真题,作者给出了具体的考证则纳了 2~5 道高频真题,并且每道真题都有译文,方便考生准确理解。





Regardless of the amount of money, giving pocket money to children as young as four or five helps them to begin learning about money

不管机多核少。在孩子四三岁的时候就给他们家花钱可以帮助她 初学习当何理解。

Pocket money helps teach children about having to make choices, saving up and waiting for things they want.

零花板证据于到预得他们必须要提出选择。 救会他们存钱以及为 自己想要的东西而等持。

Some parents put part of children's pocket money in a bank account for them, while some other parents give pocket money and ask the child to bank some regularly.

一些父母把孩子的你分常花钱再进很行。而另外一些父母就会把 常花铁岭被干,并让他们自己件一些就有灾期。

"话题语素"板块。所谓语 素,就是为考生们答题的 时候提供思路、论点和论 据,解决考生在写雅思作 文时思路不清晰、逻辑混 乱、论点论据匮乏的大难 题。每个话题下都有 12~15 段语素,与该话题下的高 频真题密切相关。这些语 素一般在2~5行以内、语 言表达地道, 句子精辟, 立意鲜明, 是雅思写作的 极佳素材,可以确保考生 拿到高分。

本书共分为 12 个 Unit,囊括 2004 年到 2012 年的所有雅思高频 写作话题。而每个 Unit 又进一步细分为 5 个 Topic。

考生在熟悉雅思作文的机经真题之后, 背诵这些具有高分潜质 的话题语素是大有裨益的。考生能够借此在短时间内掌握每个话题 的中心论点和语素精髓。可以说,这是夺取写作高分的一个捷径。 当然了,平时的写作练习也是必不可少的,这样方能做到真正的融 会贯通, 运用自如。最后, 作者祝各位"烤鸭"在雅思考试中勇夺 高分!

CONTENTS

(1)

目录

Unit One	学校教育	等与学生生活 ···································	00
	Topic 1	学校教育和教师的重要性	00
	Topic 2	传统的教育模式和远程教育	00
	Topic 3	选择学校的利弊	012
	Topic 4	选择课程的问题	
	Topic 5	其他利弊问题	02:
Unit Two	家庭教育	育与家庭生活 ····································	02.
	Topic 1	家庭对孩子的影响	029
	Topic 2	儿童娱乐的问题	034
	Topic 3	孩子花钱的问题	039
	Topic 4	孩子个性培养的问题	044
	Topic 5	尊重老人的问题	049
Unit Three	就业与社	土会问题	050
	Topic 1	人口老龄化和人口低龄化问题	050
	Topic 2	价值观问题	
	Topic 3	犯罪与法律问题	06!
	Topic 4	社会地位问题	070
	Topic 5	工作就业问题	07!
Unit Four	语言文件	比与传统发展······	00
	Topic 1	语言和传统的丧失问题	08
	Topic 2	博物馆的作用	086
	Topic 3	传统对国家文明的重要性	09
	Topic 4	文化多样性	
	Topic 5	其他	10

Unit Five	经济问题	返与国际交流······	107	
	Topic 1	国家经济发展	107	
	Topic 2	税务问题	113	
	Topic 3	国际交流与文化碰撞	117	
	Topic 4	国际互助	122	
	Topic 5	语言学习与交流	127	
Unit Six	环境保护	户与旅游	133	
	Topic 1	旅游的问题	133	
	Topic 2	社会发展和环境污染的关系	139	
	Topic 3	保护环境的手段	144	
	Topic 4	城市的发展	149	
	Topic 5	空中旅行	154	
Unit Seven	广告、如	某体与健康	159	
	Topic 1	饮食问题与健康的生活方式	159	
	Topic 2	医疗机构和医疗服务	164	
	Topic 3	媒体的影响	169	
	Topic 4	广告对消费的影响	174	
	Topic 5	媒体的信息来源	179	
Unit Eight	▶ 科技与现代化			
	Topic 1	机器与机器人	185	
	Topic 2	手机与通信技术	190	
	Topic 3	电脑与互联网	196	
	Topic 4	现代科技的影响	201	
	Topic 5	其他	206	
Unit Nine	基础设施	施与政府职能	211	
	Topic 1	政府的投资	211	
	Topic 2	政府与公众健康	216	
	Topic 3	安全措施问题	221	
	Topic 4	住房紧缺问题	226	
	Tonic 5	E 生间斯	230	

Unit Ten	・情感与ノ	(生		235
	Topic 1	什么是幸	福	235
	Topic 2	道德问题	***************************************	239
	Topic 3	性格和环	境	243
	Topic 4	人生态度	***************************************	247
	Topic 5	与家人和	朋友相聚	251
Unit Eleven	图表比较	交类		257
	Topic 1	能源消耗	***************************************	257
	Topic 2	交通工具		263
	Topic 3	人口数量	***************************************	270
	Topic 4	环境气候		275
	Topic 5	消费支出		281
Unit Twelve	书信作为	文类		289
	Topic 1	感谢信		289
	Topic 2	推荐信		293
	Topic 3	投诉信		297
	Topic 4	求职信·		301
	Topic 5	邀请信		305

Unit One



\$

学校教育与学生生话

去看看!

知道了

Topic 1 学校教育和教师的重要性

机经真题

2011.08.13 -

Some people think that the main purpose of school is to turn children as good citizens and workers, rather to benefit them as individuals. To what extent do you agree or disagree?

有些人认为学校的主要目的是使孩子成为好公民和好员工,而不 是让他们个人获益。在多大程度上你同意或不同意这一观点?

2011. 09. 17

The qualities that a person needs to become truly successful cannot be learned at university or in a similar educational institution. To what extent do you agree or disagree?



一个人获得真正的成功所必需的素质不能在大学或类似的教育机 构中学到。在多大程度上你同意或不同意这一观点?

2010. 07. 15

Some people think adults should learn practical skills by themselves, while others think they should learn from teachers. Discuss both views and give your own opinion.

一些人认为成年人应该自学实用技能,而另一些人认为他们要向 教师请教。讨论这两种观点,并给出你自己的观点。

2011. 05. 28

Some people think that teachers should be responsible for teaching students to judge what is right and wrong so that they can behave well. Others say that teachers should only teach students academic subjects. Discuss both views and give your opinion.

有些人认为教师应负责教学生辨别是非以使他们举止得体,而另一些人认为教师应该只教授学生学术科目。讨论这两种观点,并给出你自己的观点。

2009. 01. 15, 2004. 11. 13, 2008. 10. 23

Students at schools and universities learn far more from lessons with teachers than from other sources (such as the Internet and television). To what extent do you agree or disagree?

学校的学生从教师那里学到的知识远比从其他资源(例如互联网和电视)学到的知识多。在多大程度上你同意或不同意这一观点?



The British educational pattern advocates physical quality as well as mental quality. Schools and universities have been taking trouble over

enhancing students' operation ability, expression ability and creativity so as to adapt the students themselves to their work and life in society.

英国的教育模式坚持学生的身体素质培养和精神素质培养并重。 各院校都一直致力于提高学生的实践能力、表达能力和创造能力,以 使他们适应今后的工作和社会生活。

British students are prompted to take part in social activities like sports, traveling, volunteer movement and other social activities held by organizations like the Students' Club which usually links one school with others. Therefore, students are able to make friends with those from other schools, to enlarge their knowledge and to develop their social communicative ability which plays a very important role in students' future work and life.

英国学生被敦促参加社会活动,比如运动、旅游、志愿活动以及 学生俱乐部等组织举办的其他社会活动,这些组织通常在各院校间起 到了桥梁作用。因此,学生们能够交到别的学校的朋友,从而扩大了 他们的知识面并提高了社交能力,而社交能力在他们未来的工作和生 活中会发挥很重要的作用。

There are not many examinations for British students, but they are required to do a lot of course works and presentations which awfully forge the students' operation ability, expression ability and creativity.

英国学生不用参加很多考试,但他们要完成很多课程作业和报告, 这大大提高了他们的实践能力、表达能力和创造力。

The assignments of British students are mainly about pragmatic affairs which call for personally operation and teamwork and imagination. As there are no standard answers for these kinds of assignments, the students' creativity is greatly blazed.

英国学生的作业大都涉及实际操作, 既需要自己动手, 又需要团

队合作和发挥想象力。因为这类作业没有标准答案,所以学生的创造力能得到充分的发挥。

British teachers encourage students to develop their own thoughts and inspire the students to discover new methods to solve problems.

英国教师鼓励学生充分表达自己的想法,激励他们找到解决问题的新方法。

Compared to the students who simply copy from books which normally provide correct but uniform answers, some students can get higher marks from teachers as long as they expatiate on certain topics appropriately and reasonably, especially in their own way. That is the reason why students are able to adapt themselves to the job right after graduation.

与那些只是简单地照搬教科书上唯一的正确答案的学生相比,有 些学生的作业能获得更高的分数,只要他们合理而恰当地阐述自己对 话题的理解,尤其是以他们自己的方式时。这正是这些学生在毕业后 能够很好地适应工作的原因。

British schools and universities provide omnifarious things for students to learn. Literally speaking, students have to go through everything that is considered "big event" in one's life.

英国的学校和大学为学生提供了五花八门的课程供他们学习。毫不夸张地说、学生必须在学校演习一生中所有的"重大事件"。

British government officially adds a course of being a father which includes how to deal with marriage contradiction and children punishment to required courses. Obviously, the aim is to get students ready for their marriage. During the class, students are asked to act a mother or father whose job is to take care of their children concerning all kinds of problems

in real life like finance, housework, communication with children, income so on and so forth.

英国政府正式在学生必修课表中增加了一门"扮演父亲"的课程,课程包括演习如何应对婚姻中的冲突和如何惩罚犯错的孩子。显然,这门课程的目的是让学生为婚姻生活做好准备。在这门课上,学生要扮演一位母亲或父亲,承担照料孩子的责任,处理与此相关的如财政、家务、与孩子沟通、收入等实际生活中会出现的问题。

Teachers are in high demand across the world and play an important part in the lives of children in the United Kingdom. Although teachers are expected to educate children by the book, they play an important role in modeling the upcoming generations.

教师在世界范围内的需求量都很大。在英国, 教师在儿童的生活中扮演着非常重要的角色。尽管人们希望教师根据书本来教育孩子, 但他们对塑造下一代起着非常重要的作用。

As cultures evolve, teachers in the United Kingdom must mold their lessons to deal with the problems of society as well as the information written on textbook pages.

随着文化的发展,英国教师的授课方式也必须与时俱进,既要处理社会问题,又要兼顾教科书中的内容。

The main purpose of teachers in the United Kingdom is to educate students. Education goes beyond arithmetic, languages and sports, and extends even to life lessons.

英国教师最重要的工作就是教育学生。这一教育并不局限于算术、语言和体育方面,它会延伸得很广,甚至包括了生活方面的知识。

Teachers must meet certain curriculum expectations, but can also teach students about the world, within limits. There are certain things



students should not learn from teachers as well. Teachers need to encourage students and show them the importance of book and street smarts.

教师授课必须符合课程大纲的规定,但也能在一定范围内教孩子 认识这个世界。当然,也不是所有的知识都能从教师那学到。教师需 要鼓励学生,并向他们说明书本和在城市环境中巧妙生存能力的重 要性。





2010, 12, 18

According to some prediction, the typical teaching situation of a teacher and students in a room will disappear around the year of 2050. To what extent do you agree or disagree?

一些人预测,一名教师和多名学生在一间教室上课的传统教学方式在2050年左右会消失。在多大程度上你同意或不同意这一观点?

2010. 11. 06 -

Everyone should stay in the school until they reach the age of 18. To what extent do you agree or disagree?

18 岁之前,每个人都应该在学校上学。在多大程度上你同意或不同意这一观点?

2010.05.15 -

Nowadays, distance-learning programs are common things for us (the study materials accessed by post or by Internet), but some people argue that courses can never be taken as good as those by attending a college or university in person. To what extent do you agree or disagree?

如今,远程教学对我们而言已经非常普遍了(通过邮件或者互联网获取学习资料),然而,一些人认为远程教学没有亲自进学院或者大学上课效果好。在多大程度上你同意或不同意这一观点?



2009.04.25 -

Some people think that computers and the Internet are more important for a child's education than going to school. Others, however, believe that schools and teachers are essential for children to learn effectively. Discuss both views and give your own opinion.

一些人认为,就孩子的教育来看,计算机和互联网比去学校学习更重要。然而,另一些人则认为学校和教师对孩子高效率的学习是至 关重要的。讨论这两种观点,并给出你自己的观点。

In the past people thought that education was only for young people. Now it is believed that education is for a person's whole life. Do you agree? State with you own experiences and specific details.

过去人们认为只有年轻人才需要学习。现在人们觉得人应该活到老学到老。你同意这种观点吗?请用你的生活经历和具体细节阐述这一问题。

话题语素

Traditional education or back-to-basics refers to long-established customs found in schools that society has traditionally deemed appropriate. Some forms of education reform promote the adoption of progressive education practices, a more holistic approach which focuses on individual students' needs and self-expression.

传统教育或基础教育指的是社会上普遍认可的在学校中长期以来形成的习惯做法。某些形式的教育改革促进了渐进式教育实践的应用——渐进式教育实践是一种更为全面的教育模式,重点关注学生的个人需求和个性表现。

In the eyes of reformers, traditional teacher-centered methods focused on rote learning and memorization must be abandoned in favor of student-